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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkändes. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Irene Svensson, SPF 

Katrin Wicén, PRO 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

Peter Viberg, PRO 

Inga Lundvall, SKPF 

Ersättare: 

Torbjörn Sundsgård, SPF 

Ing-Britt Falk, PRO 

Pia Delehag, PRO 

Eva Silfvander, SPF 

Förhindrade:  

Håkan Jarmar, SPF 

§ 2 
Val av justerare 

Irene Svensson (SPF), Ing-Britt Falk (PRO) valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 14 februari via mejl. 

§ 3 
Tema Nutrition i ordinärt boende 

Alexandra Eriksson Frisk, Dietist informerar om arbetet med 

nutrition i ordinärt boende. Äldreomsorgens dietist arbetar enbart 

mot kommunala hemtjänsten och inte de privata utförarna. 

Förvaltningen har inte heller hälso- och sjukvårdsansvaret vilket 

gör att äldreomsorgen samverkar med Primärvårdsrehabiliteringen 

(i Liljeholmen och i Älvsjö) kring ätsvårigheter och risk för 

undernäring.  

Äldreomsorgen har måltidsombud inom hemtjänsten, de har 

fördjupade kunskaper om mat och måltider för äldre. De förmedlar 

vidare information till sina kollegor och medverkar till 

utvecklingsarbete. Måltidsombuden träffas regelbundet 

tillsammans med en chef som har ansvaret att leda arbetet med stöd 

av äldreomsorgens dietist. 

Fokusområde nu är att upptäcka och förebygga undernäring. För 

det arbetet har material arbetats fram som stöd för omsorgspersonal 

i hemtjänsten att använda sig av vid misstanke om ätproblem och 
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risk för undernäring. Den enskilde ska självklart samtycka till 

genomförande och även att kontakt tas med Dietist på 

Primärvårdsrehabiliteringen, som är även den som ansvarar för 

behandling. 

Genom stimulansmedel för Matlyftet har hemtjänsten kunnat 

genomföra ett projekt under 2024 som kallas 3-i-1 projektet, vilket 

innebär att ca 25 personer har fått social samvaro + måltid + fysisk 

träning en gång i veckan under tio veckor. Besöket tar ca 2 timmar 

och effekten har varit positiv för de hemtjänst kunder som fått detta 

men även för personal.  

Hemtjänsten har även via Matlyftet kunnat genomföra 

högtidsträffar vilket handlar om gemensam träffar för 

hemtjänstkunder i samband med midsommar, jul och en gång under 

hösten. Presentationen skickas ut tillsammans med protokollet. 

§ 4 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 Nya socialtjänstlagen 

Beslut har tagits om proposition och riksdagen ska fatta beslut 

senare i vår. Nya socialtjänstlagen ska fortfarande träda i kraft 1 

juli 2025. Arbetet pågår i staden och förvaltningen med att arbeta 

fram förslag på förebyggande och tidiga insatser och tillgänglighet. 

Arbetet pågår även med att ser över hur organisationen kan se ut 

utifrån 1 linjens socialtjänst. Vidare pågår diskussioner kring 

insatser som ska erbjudas enhetligt över staden och vilka projekt 

som ska genomföras i staden. 

 

 IVOs tillsyn  

Arbetet pågår ute i verksamheterna utifrån god och nära vård och 

omsorg. Det verksamhetsnära arbetet fortsätter utifrån IVOs kritik 

och fortlöper.  

 

 Registerutdrag  

Beslut har nu kommit om att staden omedelbart ska börja med att 

begära utdrag från belastningsregistret vid nyanställning. Lagen 

träder i kraft 1 juni 2025. 

 

 Hemtjänstindex 

Presenterar resultatet från hemtjänstindex 2024. Förvaltningen har 

på totalen gått från en 12:e plats till en 4 placering i staden. Rådet 

får en liten fördjupad genomgång av delindex 2 och delindex 4. 

Presentationen skickas ut tillsammans med protokollet. 

§ 5 
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Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 23 januari 2025 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 21 januari 2025 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 15 januari 2025 

Pensionärsrådet har förtydligande till protokollet gällande Punkt 8. 

Där rådet anser att viktig information saknas. 

Det var två aktuella händelser som refererades till. I båda fallen 

gjorde de berörda brukarna som man skall göra (enligt polis och 

även enligt utförarenheternas ledning). När okända personer ringer 

på och säger sig komma från hemtjänsten men "har glömt nyckeln" 

skall man inte släppa in dem. I det förstnämnda fallet visade det sig 

först i efterhand att de verkligen kom från hemtjänsten. I det andra 

fallet är det inte klarlagt, men troligen kom personen från 

hemtjänsten då ingen annan från hemtjänsten dök upp. Också detta 

visade sig i efterhand. 

Vad som efterfrågades var vilka rutiner som gäller när brukare gör 

helt rätt och inte släpper in okända personer utan ber dem hämta de 

nycklar de säger sig ha glömt. I dessa fall blev båda de aktuella 

brukarna utan hjälp. Att personal inte har legitimation/inte har med 

sig legitimation är ett problem som vi berört tidigare. 

I övrigt förutsätter rådet att förvaltningen menar att även muntliga 

klagomål skall besvaras och det inom rimlig tid. 

§ 6 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 10 Nämndens verksamhetsberättelse 2024 

Pensionärsrådet noterar ett större ekonomiskt överskott för år 2024 

när det gäller äldreomsorg (67,2 MKr) och konstaterar därmed att 

det inte råder pengabrist när det gäller äldreomsorgen. 

Vi noterar också att det i servicehusen finns boende som har större 

omvårdnadsbehov än vad denna boendeform är avsedd för. 

Detsamma gäller seniorbostäder. Detta behöver inte bero på 
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"felplacering" utan snarare på "kvarboendeprincipen" som ofta 

drivs väldigt långt. Den som tillhör rätt "målgrupp" vid 

inflyttningen kan med stigande ålder få försämrad hälsa och/eller 

utveckla kognitiva sjukdomar och behöva ett boende med högre 

grad av omvårdnad och därmed högre personaltäthet. När detta inte 

fungerar drabbar det utöver de äldre och vårdbehövande själva 

även anhöriga och grannar som tvingas gripa in när personal 

inte finns tillhands - i servicehusen finns det ändå personal i huset - 

det finns det inte i seniorbostäderna. 

Vi är medvetna om att stadsdelsnämndens ansvar för underhåll och 

snöröjning av vägnätet endast omfattar 

parkvägar, men vill ändå poängtera att snöröjningen av 

trottoarernas gångbanor i stadsdelen är under all 

kritik - ibland närmast obefintlig. Halkolyckor kostar årligen 

mycket stora summor och drabbar indirekt äldreomsorgen i form av 

ökat vårdbehov. Hur kommer det sig att snöröjning av cykelbanor 

prioriteras framför snöröjning av gångbanor? 

Ärende 16 Förslag till detaljplan för Lågbron 1 

Rådet framför att det behövs göras något åt nuvarande 

kaféverksamhet Bakfickan men resten av parken ska få vara i fred. 

Dock svårt när en enskild har köpt en del av parken och har intresse 

av att göra något med marken. 

§ 7  
Övriga frågor 

Rådet har två övriga frågor 

 

 Verksamhetsstöd/bidrag 

Rådet efterfrågade vid förra sammanträdet att få ta del av ärendet 

så fort det fanns tillgängligt då det inte fanns tillgängligt vid deras 

sammanträde. Rådet har inte fått ärendet till sig. 

Svar: Information skickades ut dagen efter rådets sammanträde om 

att ärendet var tillgängligt. Ärendet skickades ut till rådet som 

bilaga i mejl den 12 februari igen. 

Rådet framför igen vikten av att ärendena är tillgängliga för dem 

inför deras sammanträde. 

 Civilberedskap 

Rådet önskar att få information snarast om civilberedskap från 

förvaltningen. 

Förvaltningens säkerhetssamordnare kommer bjudas in till ett av 

rådets sammanträden innan sommaren. 

Nästa sammanträde är 12 mars kl. 10:30 


